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Dvořáková: ZČU měla zkusit odebrat tituly v kauze
plzeňských práv

Plzeň 15. prosince (ČTK)
Západočeská univerzita (ZČU) spolu s právnickou fakultou měly podle šéfky akreditační komise Vladimíry Dvořákové v
případě kauzy plzeňských práv podat podněty k zahájení trestního stíhání, tedy více konkrétnější žaloby. Zároveň měla
škola odebrat několik nejkřiklavějších titulů, díky čemuž by zjistila, jak se k tomu postaví správní soud. Selhalo ale to,
že neběží policejní vyšetřování, řekla Dvořáková na veřejné debatě Tajemství práv v Plzni.
"My jsme udělali maximum toho, aby to oživení šlo zevnitř té akademické obce. Ale pak musí být vůle to šetřit. Jediné,
u koho nevím, že jsou nějaké výsledky, je policie," dodala Dvořáková. Podle ní kauza práv není problémem, jímž by se
měla zabývat škola či fakulta. Akreditační komise ale nemohla udělat víc, dodala.
Podle rektora ZČU Josefa Průši zaslala právnická fakulta informace o celé kauze státnímu zastupitelství, "kde byly
popsáno konání minulého vedení". Univerzita se k tomu připojila tím, že na webových stránkách zveřejnila vlastní
hodnocení. Státní zástupce ale podle Průši případ uzavřel. Uvedl, že byly porušeny vnitřní předpisy ZČU i vysokoškolský
zákon, ale ten nestanoví žádné sankce.
"Beru fakt, že učitelé i studenti už toho mají dost. Studenti už nechtějí, aby se o tom mluvilo, ale aby se zapomnělo,
protože se hůře uplatňují na trhu," dodala Dvořáková. Potvrdila, že dopad kauzy na společnost je hodně negativní.
Problémem ale je, že současné zákony postihují instituce, když z nich uniknou konkrétní jména. Pokuty za to už platilo
ministerstvo školství i ZČU.
"Pokud by škola alespoň u těch nejjasnějších případů tituly odebrala a ty lidi by se odvolali, pak by soud řekl, proč to
nelze udělat a veřejnost by alespoň věděla, že tam ta snaha byla," uvedla Dvořáková. Považuje za velmi negativní, že
se o to škola nepokusila. Bylo také například možné zveřejnit konkrétní kauzy, u nichž by ani nemuselo být jméno, aby
lidé měly představy, co se na fakultě dělo.
Ve zprávě univerzitní vyšetřovací komise, kterou Dvořáková označila za velmi kvalitní, jsou konkrétní pochybení
popsána, například přijetí mimo přijímací zkoušky, chybějící doklady o předchozích studiích, studium trvající dva roky
a podivné komise. "Když se pak podíváte na ta jména, tak ty řeči o tom, že to je vymyšlená kauza a že to probíhá na
všech školách podobně, tak to nebylo o tom, že se někde přimhouřilo oko kvůli tomu, že někdo má nějakého tatínka.
Tohle byla jiná kategorie," dodala. Z vyšetřovací zprávy mohla podle Dvořákové policie vidět, že tam jde o významné
osoby, které jsou na významných postech.
Aféra s rychlostudenty a opsanými pracemi na právech v Plzni vypukla vloni v září a zatím není dořešena. ZČU zahájila
se 69 držiteli titulu Bc., Mgr., JUDr. a Ph.D. správní řízení, dosud ukončila jen dokazování u bakalářů. Titul odebere
bývalému šéfovi strážníků v Plzni Luďku Hosmanovi, jenž opsal bakalářskou práci. V případě dalších prověřovaných
bakalářů řízení zastavila. Ostatní podezřelé absolventy prověřuje.
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